
RYBA ZJEVNĚ SMRDÍ OD HLAVY, JAKÝ
PREMIÉR, TAKOVÝ I JEHO ÚŘEDNÍCI.
BABIŠŮV PRIMÁTOR BODUJE. VYDUPAL
MĚSTSKÝ BYT ASISTENTCE I PŘES
NESOUHLAS ÚŘADU. KORUPCE KAM
PODÍVÁŠ!
- CZ24 News | 26. března 2021

ČESKO: Být součástí ANO se v určitých chvílích vyplatí. Třeba když se vám nechce žádat o
hypotéku a škudlit desítky let z rodinného rozpočtu, abyste ji splatili. Své o tom vědí v
Havířově, kde si tamní primátor a poslanec Josef Bělica (ANO) údajně dupl, aby jeho
sněmovní asistentka Markéta Nowaková získala střechu nad hlavou. Příběh se ukázal jako
typický příklad papalášství v řadách vládnoucího hnutí.
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Primátor a poslanec Josef Bělica (ANO)

Na začátku, jak už to bývá, bylo slovo. Respektive několik slov řady našich havířovských zdrojů.
„Píšete o panu Bělicovi, tak bych vás chtěl upozornit na sociální byt, který v minulosti zajistil své
asistentce,“ řekl jeden z nich. ParlamentníListy.cz poděkovaly a začaly prověřovat fakta. O několik
dnů později přistál v redakční poště další vzkaz. „Víte o tom, že paní Nowaková, asistentka Bělici ve
Sněmovně a krajská manažerka pro Moravskoslezský kraj, získala byt v ulici…?“

Číslo popisné, jméno na zvonku i další údaje sice k dispozici máme, ale uveřejňovat je nebudeme.

Informace jsme zprvu vyhodnotili jako zavádějící. Není přece možné, aby se například k sociálnímu
bydlení dostal někdo se stabilním příjmem v produktivním věku, což je případ asistentky Josefa
Bělici…

Proto jsme jako vždy v případě Havířova oslovili všechny účastníky. Napsali jsme dotazy na
primátora, tiskovou mluvčí, vedoucí odboru kanceláře primátora, asistentku náměstka pro
ekonomiku a správu majetku Lucii Wilčkovou, asistentku náměstka pro investice a chytré město
Marii Febrovou anebo zástupkyni sekretariátu primátora Janu Levánskou. Všem jsme napsali už v
polovině března.

Znění dotazu? „Vážený pane primátore, dobrý den. Můžeme znát Váš názor na to, že byl Vaší
asistentce M. Nowakové přidělen městský byt? Přijde Vám to etické? Je pravdou, že bytová komise
města Havířov byla proti? Je sociální situace Vaší asistentky natolik palčivá, že jí byl byt přidělen?“

Odpověď, jak tomu v Havířově bývá železným zvykem, nedorazila jediná. Svůj postoj k celé věci
neposlala ani Bělicova asistentka Nowaková. Také ji jsme požádali o vyjádření, zdali jí přijde etické
získat byt, pakliže bytová komise Havířova byla proti a podle našich zjištění se o to zasadil přímo
Josef Bělica.

„Anebo opačně: Byla Vaše životní situace taková, že jste měla na sociální byt oprávněný nárok?“
dodali jsme. Ticho.

Proto jsme se museli vrátit k našim zdrojům přímo na havířovské radnici. Jejich informace byly jako
vždy promptní. Jak se ukázalo, byly i naprosto přesné.

Sněmovní profil Josefa Bělici



„Ano, Vaše informace jsou správné, paní Nowaková byt od města opravdu získala, a to i přes
nesouhlas bytové komise města. Vím, o jaký byt se jednalo. Bohužel takových lidí, kteří jsou v přízni
pana primátora, je více,“ uvedl jeden ze zástupců radnice. Konkrétní jména lidí, kteří měli díky
Bělicově podpoře získat bydlení, má redakce ParlamentníchListů.cz rovněž k dispozici.

Pokud půjdeme po ryzích faktech, musíme se vrátit k usnesení z 86. schůze Rady města Havířova
konané dne 2. 5. 2018 a k usnesení z 89. schůze rady ze dne 27. 6. 2018. Jednání probíhalo v
zasedací místnosti Rady města Havířova na tamním magistrátu.

V prvním případě se jednalo o změny v komisi pro regionální spolupráci a partnerské vztahy. Z té
vedení města odvolalo Janinu Želinskou, aby ihned jmenovalo „členkou komise pro partnerské vztahy
a regionální spolupráci RMH paní Markétu Nowakovou“. Na usnesení z 89. rady narážíme na její
jméno znovu. Pod evidenčním číslem 4692/89RM/2018, které shrnuje přidělení konkrétních obecních
bytů, stojí, citujme: „Rada města Havířov schvaluje přidělení jiného konkrétního obecního bytu se
smluvním nájemným ve výši sazby nájemného schváleného radou města pro příslušné období v domě
xxx p. Markétě Nowakové.“

Z USNESENÍ z 89. schůze Rady města Havířova konané dne 27. 6. 2018



V témže dokumentu mimochodem rada jmenovala jistou Janu Bělicovou členem školské rady při
základní škole, jejíž činnost vykonává Základní škola Havířov. A hned sedmkrát se v dokumentu
objevuje příjmení Horák.

Jednoduchým pátráním v análech města se tak ukázalo, že asistentka Josefa Bělici získala nejen
pěkné bydlení, ale i další funkci.

Náš radniční zdroj k tomu ještě poznamenal: „Jestli se nepletu, tak slečně Nowakové byl přidělen byt
a později získala jiný ‚konkrétní byt‘ o velikosti 3 + 1. Dne 11. 6. 2018 o tomto jednala komise bytová
rady města a nepřijala usnesení, načež dne 27. 6. 2018 Rada města Havířova tento byt schválila
přidělit, a to v usnesení č. 4692/89RM/2018.“

Ani tím zvláštní zacházení s městským majetkem města Havířov nekončí. Během našeho pátrání se
totiž ozval nejmenovaný úředník.

„Dobrý den. S těmi byty máte pravdu. Vzpomínám si, že podobně se řešila také změna pořadí
žadatelů o byt MRA, kdy byl v radě města z prvního místa upozaděn žadatel O. B. a byt získala jistá
S. Ch. (jména redakce zná). Jde opět o kamarádku pana primátora Bělici. Také toto se událo v době,
kdy byl pan Bělica ještě náměstkem, tedy v minulém volebním období. Těch lidí bylo ještě víc!“
připomenul.

Ani tím ovšem nekončíme s propletenci v Havířově.

V dalším materiálu poukážeme na rodinné propojení firem. V tomto případě půjde nejen o rodiče, ale
už taky o jejich syna, který má s městem náramně vřelé vztahy.

 

Zdroj: https://www.parlamentnilisty.cz/


